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Hoe kan een bedrijf circulair ondernemen (8 oktober, Tilburg) 

Een kleine groep van 11 personen was aanwezig bij deze workshop waarvan 2 raadsleden en drie 
presentatieverzorgers. De ambities op het gebied van circulair ondernemen liegen er niet om maar 
zijn realistisch bezien volkomen onhaalbaar. Earth Overshoot Day (de dag waarop we meer 
grondstoffen verbruikt hebben dan de aarde in een jaar kan aanvullen) voor Nederland is de laatste 
jaren met tien dagen per jaar de verkeerde kant op gegaan en ligt nu op 1 april. Als we op dezelfde 
voet voortgaan ligt EOD dus over 9 jaar op 1 januari. Dit staat in schril contrast met onze 
gemeentelijke doelstellingen om in 2040 circulariteit na te streven. Er is dus werk aan de winkel. Één 
van de problemen om vooruitgang te boeken is wet- en regelgeving die het moeilijk of onmogelijk 
maakt om stoffen te hergebruiken zolang daar het etiket afval op zit. De zogenaamde End of Waste 
verklaring die door de OMWB kon worden afgegeven is afgeschaft. Een ander probleem is 
vergunningverlening aan bedrijven die circulair willen ondernemen. Tevens is het een probleem dat 
we hier wel bezig zijn met circulariteit maar dat de producten die we gebruiken niet hier 
geproduceerd worden en dus niet zijn gemaakt om circulair te gebruiken. Je ziet dat 
bedrijfsprocessen er primair op zijn ingericht om zo snel mogelijk zoveel mogelijk te verkopen. Dat 
lukt het beste door producten te maken die (snel) kapot gaan en niet zijn te hergebruiken. Je zou er 
moedeloos van worden. Er zijn gelukkig ook lichtpuntjes. Zo presenteerde het bedrijf UBQ zich dat 
een plasticvervanger maakt van huishoudelijk afval en hiermee reeds 100.000 ton per jaar verwerkt 
in Bergen op Zoom. Met name familiebedrijven hebben vaker de wil om circulair te ondernemen. 
Voor grote bedrijven geldt dat het meer vanuit wet- en regelgeving vorm gegeven wordt. Goede 
voorbeelden kwamen voorbij dus er zijn kansen maar het gaat vooralsnog veel te langzaam.  

Vragen: Heeft gemeente Geertruidenberg reeds een circulaire materialen plan? Zijn we bekend 
met het plan van aanpak van de omgevingsdienst en komt er een loket Circulair Ondernemen in de 
Baronie? Hebben we enig idee van de mate van circulariteit van de bedrijven in onze gemeente? 
Hoever kunnen we als gemeente komen op eigen kracht en halen we dat ook? Wat verwachten we 
als gemeente van de Eu en het Rijk?  

Informatie ochtend Knolcyperus en Japanse duizendknoop (13 oktober, Lage 
Mierde) 

Een groot aantal sprekers (9) legden aan een groot publiek (60 ongeveer) de problematiek voor van 
de bestrijding van deze invasieve soorten. De hoge opkomst geeft de urgentie van de problematiek 
weer. Effectieve bestrijding is belangrijk omdat als het eenmaal uit de klauwen gelopen is, het niet of 
nauwelijks meer binnen de perken te krijgen is zonder exorbitant hoge kosten te maken. De impact 
van een besmetting van je perceel met knolcyperus is groot omdat dit een teeltverbod en 
bestrijdingsverplichting met zich meebrengt. Gebruikelijke bestrijdingsmethoden voor onkruid zijn 
nauwelijks effectief. De hoeveelheid knollen kan oplopen tot 15.000 per vierkante meter bij een uit 
de hand gelopen besmetting. Verspreiding van deze invasieve soorten vindt vooral plaats via 
versleping met de machines na een grondbewerking. Overheden als Rijkswaterstaat, waterschap en 
gemeenten zorgen door onwetendheid en gebrek aan integraal beleid voor verspreiding over grote 
gebieden langs wegen, watergangen en bouwlocaties. Bijzonder is ook dat de knolletjes van 
knolcyperus gewoon worden verkocht aan sportvissers die het gebruiken als aas en zo onwetend 
bijdragen aan verspreiding. Een fnuikend voorbeeld van een lekke regelgeving dat het gewoon 
verkocht mag worden. Innovatieve bestrijdingsmethoden die voorgelegd waren zijn onder andere: 
Roots Reset Methode (microbiologische oplossing), bodem afdekken met plastic/water na inbrengen 



organisch materiaal (zuurstof onttrekking), kippen concept fladderfarm (opeten). Afgraven van de 
besmette grond is een beproefde methode om een besmetting definitief te verwijderen. Een combi 
van (meestal zeer dure) methoden biedt de beste kansen op succes. Denk aan bedragen van 10.000 
per hectare tot ettelijke tonnen in het geval van afgraven. Om een besmetting op te sporen is het 
mogelijk een speciaal hiervoor opgeleide speurhond in te zetten.  

Wat is in gemeente Geertruidenberg het beleid omtrent deze invasieve soorten? Is er integraal 
beleid met alle mogelijk betrokken afdelingen? Zijn besmette percelen bekend en in beeld 
gebracht? Bewustwording is essentieel voor een effectieve aanpak, is de communicatie hierop 
ingericht?  


